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 PROTOKÓŁ NR XXXVII / 2014 

 sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji, 

która odbyła się w dniu 24 października 2014r. w godz. 13 
00

 – 14
55  

 w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu, przy ul. Kilińszczaków nr 59. 
 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności ( zał. Nr 1 i 2*). 

 

 

Porządek obrad XXXVII sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 03.08.2014 r. do 03.10.2014 r. 

a)  przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXXVI sesji 

Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

 4.Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

5. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 13.08.2014 r. do 09.10.2014 r. 

a)  przyjęcie informacji. 

6. Informacja na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.    

7. Informacja na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2014/2015. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach 

ponadgimnazkalnych podległych powiatowi. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

10. Informacja na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach  

podległych powiatowi w roku 2014. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 
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d) przyjęcie informacji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie „Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2015-2018”. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2015 roku  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z 

dnia   24   kwietnia   2003 roku  o  działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/ 239 /2014 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 28 lutego 2014r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Tuczno prowadzenia zadania 

publicznego. 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Miastu i Gminie Człopa prowadzenia zadania 

publicznego. 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie i Miastu Mirosławiec prowadzenia 

zadania publicznego. 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań. 

18. Interpelacje oraz zapytania radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zakończenie sesji. 

 

 

 

Ad pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XXXII sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu. Przywitał zaproszonych 

gości (z imienia i nazwiska), radnych Rady Powiatu, Zarząd Powiatu, Skarbnika Powiatu, 

Sekretarza Powiatu, przedstawicieli mediów oraz pracowników Starostwa obsługujących 

sesję. 

 

b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan  

ogólny 17 radnych – obecni wszyscy radni. 
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Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 

 

c) przedstawienie porządku obrad, 

 

Porządek obrad XXXVII sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na sesję; stanowi załącznik nr 3 do protokołu*.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż na pisemny wniosek Zarządu 

Powiatu w Wałczu, na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego, do porządku obrad 

sesji zostanie wprowadzony dodatkowy projekt uchwały, który zgodnie z § 47 ust. 1 pkt. 1 

Statutu wniesiony w tym trybie nie wymaga opiniowania przez komisje stałe.  

 

Wniosek Zarządu Powiatu wraz z projektem uchwały stanowi załącznik Nr 4 do protokołu*. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Powiatu zgłosił następującą propozycję 

zmiany  do porządku obrad: 

a) wprowadzenie punktu pn.: „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu Wałeckiego na 2014 rok”- jako punkt 11 porządku obrad; 

 

 

Pozostałe punkty otrzymały numerację kolejną.  

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w dniu 17 października 2014r. 

Klub Radnych Rady Powiat w Wałczu „Wspólny Powiat” złożył do Przewodniczącego Rady 

Powiatu wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu pn. „Podjęcie uchwały  

w sprawie zawiadomienia o sposobie wykorzystania informacji zawartych w nocie 

sygnalizacyjnej Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie”. Wniosek stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu*. 

 

 

Zgodnie z §18 ust.7 zdanie pierwsze Statutu – rada powiatu może wprowadzić zmiany  

w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

 

 

Zatem Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu pn. „Podjęcie uchwały w sprawie zawiadomienia o sposobie 

wykorzystania informacji zawartych w nocie sygnalizacyjnej Dyrektora Urzędu Kontroli 

Skarbowej w Szczecinie”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu bezwzględną większością głosów przy 9 głosach „za”  

i 8 głosach „przeciw” wprowadziła do porządku obrad punkt w pozycji 18 pn. „Podjęcie 

uchwały w sprawie zawiadomienia o sposobie wykorzystania informacji zawartych w nocie 

sygnalizacyjnej Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie”. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu*. 

 

Pozostałe punkty otrzymały numerację kolejną.  

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad XXXVII sesji rady Powiatu. 
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d) przyjęcie protokołu z  XXXVI sesji Rady Powiatu  
 

Wobec braku zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu nr XXXVI/2014 z obrad XXXVI sesji Rady Powiatu w Wałczu,  

która odbyła się w dniu 28 sierpnia 2014r.  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 03.08.2014r. do 03.10.2014r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XXXVII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 7 do niniejszego protokołu*. 

 

a)  przyjęcie informacji.   

 

Wobec braku uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie 03.08.2014r.  

do 03.10.2014r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotową informację jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXXVI  

 sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXVI sesji Rady Powiatu 

powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach  

na XXXVII sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 8 do niniejszego protokołu*. 

 

 przyjęcie sprawozdania. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

„Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas  XXXVII sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu”.  

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 
 

Pisemne sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik  

nr 9 do niniejszego protokołu*. 
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Bogdan Wankiewicz Starosta Wałecki oznajmił, iż chciałby uzupełnić przedmiotowe 

sprawozdanie o następujące wydarzenia, w których uczestniczył:  

 w dniu 9 października odbyło się uroczyste otwarcie Technicznego Centrum 

Edukacji w Stargardzie Szczecińskim. Wizyta miała na celu przede wszystkim 

zapoznanie się z funkcjonowaniem Centrum, gdyż podobne zostanie również 

utworzone w Wałczu; 

 w  dniu 10 października br. odbył się XVIII Powiatowy Turniej Prewencyjny dla 

gimnazjalistów pod nazwą „Prewencja na wesoło”. Organizatorami corocznego 

powiatowego turnieju byli: Komenda Powiatowa Policji w Wałczu, Grono 

Pedagogiczne Gimnazjum nr 2 oraz Stowarzyszenie Rodzin Parafii św. Antoniego 

w Wałczu. Celem turnieju jest popularyzacja wśród młodzieży wiedzy 

prewencyjnej oraz ogólnych zasad bezpieczeństwa i rozwijanie kultury fizycznej; 

  dnia 13 października br. odbyło się spotkanie w sprawie Kontraktu 

Samorządowego. Na spotkaniu dyskutowano na temat dalszych wspólnych 

przedsięwzięć realizowanych w ramach Kontraktu oraz podkreślano zalety tej 

formy ubiegania się o środki unijne, która wymaga współpracy i zaangażowania 

wszystkich jednostek, a jednocześnie pozwala na wypracowanie wspólnych 

przedsięwzięć inwestycyjnych na skalę regionu. Niestety w swoich pracach 

samorządy muszą poczekać na decyzję Komisji Europejskiej dotyczącą 

ostatecznego kształtu Kontraktu Samorządowego, której możemy się spodziewać 

na początku grudnia br.; 

 W dniu 14 października br. w Zespole Szkół nr 3 w Wałczu odbyły się Powiatowe 

obchody Dnia Edukacji Narodowej. Powiatowy Dzień Edukacji był okazją do 

uroczystego podpisania dokumentów o partnerskiej współpracy pomiędzy 

Zespołem Szkół Nr 3 w Wałczu, a firmą „Adamus HT” w Szczecinie. Celem 

porozumienia jest wzmocnienie współpracy szkolnictwa z biznesem, rozwój 

innowacyjności oraz zdobycie przez uczniów szkoły doświadczenia zawodowego z 

programem nauki. Uroczystego podpisania dokonali Piotr Filipiak i Henryk 

Adamus. Ponadto podpisano umowę partnerską w ramach projektu 

„Profesjonalne Kadry - Lepsze Jutro” przygotowanej przez Regionalny Ośrodek 

Polityki Społecznej przy Urzędzie Marszałkowskim w Szczecinie. Dla Zespołu 

Szkół Nr 3 był to również wyjątkowy dzień, podczas którego dokonano uroczystego 

otwarcia warsztatów szkolnych nowej technologii, który powstał w ramach 

projektu „Najlepszy w zawodzie”. W ramach powyższego projektu sfinansowany 

został zakup m.in.: frezarki CNC, tokarki CNC, poradników dla młodzieży, 

oprogramowania symulacyjnego, przyrządów pomiarowych, tablic 

multimedialnych, oprogramowania graficznego, doposażenie pracowni 

mechatroniki oraz książek i podręczników; 

 w dniu 15 października br. odbył się Uroczysty Apel pododdziałów Brygady 

Wsparcia Dowodzenia Wielonarodowego Korpusu Północny - Wschód z okazji 

Święta Wojsk Łączności i Informatyki w Wałczu; 

 w dniu 15 października br. odbyła się uroczystość z okazji "Dnia Seniora", które 

zorganizował Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Wałeckiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej. W powyższym uczestniczył wspólnie z Wicestarostą 

Wałeckim; 

 w dniach od 16 do 17 października br. w Ośrodku Przygotowań Olimpijskich w 

Wałczu odbyła się konferencja pn. „Podsumowanie efektów podejścia Leader w 

okresie programowania 2007-2013”. Podczas konferencji przedstawiono m.in. 

efekty podejścia Leader realizowanego przez Samorząd Województwa, działania 

aktywizujące mieszkańców obszarów wiejskich oraz realne efekty działań, które 
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wpłynęły na rozwój infrastruktury społecznej, kulturalnej, sportowej, turystycznej i 

innych obszarów działania. Alokacja środków PROW 2007-2013, to prawie 600 

mln zł. Ilość złożonych wniosków to 4030, z czego podpisanych jest 2043 umów na 

kwotę ponad 474 mln zł, co stanowi ponad 80% alokacji; 

 w dniu 17 października br. w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu odbyła się II 

Regionalna konferencja Naukowa pod hasłem: „Dzieje ziemi wałeckiej na 

przestrzeni wieków”.  Podczas konferencji można było wysłuchać m.in. referatów 

na temat historii naszego regionu; 

 w dniu 21 października br. w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Wałczu 

odbyły się VIII Mistrzostwa Województwa Zachodniopomorskiego Młodzieży 

Ochotniczych Hufców Pracy w Tenisie Stołowym; 

 21 października br. odbyła się konferencja naukowa pn. „Aktywność Fizyczna 

Osób Starszych i Niepełnosprawnych”. Integralną częścią konferencji, która 

odbyła się w sali konferencyjnej hotelu „Lider” była Spartakiada Osób 

Niepełnosprawnych. Młodzież i dorośli rywalizowali w wielu dyscyplinach, a 

najlepsi otrzymali z rąk Pani Marszałek, Pani Burmistrz i Starosty Wałeckiego 

okazałe puchary i medale. Konferencja była okazją do wymiany doświadczeń, 

nawiązania nowych znajomości i zdobycia wiedzy niezbędnej w pracy organizacji 

pozarządowych. Podczas konferencji omawiano różne możliwości aktywizowania 

osób niepełnosprawnych. 

 

Do powyższego nie wniesiono uwag. 

 

 

 

Ad pkt 5  

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 13.08.2014 r. do 09.10.2014 r. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Pisemną informację o pracy Rady Powiatu w okresie od 13.08.2014 r. do 09.10.2014 r. radni 

otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu*. 

 

Do przedłożonej informacji nie wniesiono uwag, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie przyjęcie „Informacji o pracy Rady Powiatu w okresie od 13.08.2014 

r. do 09.10.2014 r.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 6 

Informacja na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Przedmiotową informację radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady Powiatu; 

stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu*. 
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b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych radni otrzymali w materiałach na sesję; 

stanowi ono załącznik nr 12 do protokołu*. 

 

c) dyskusja, 

 

 

Tadeusz Łożecki  - Członek Zarządu Powiatu  

Zwrócił się do Marka Korneta - Dyrektora 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SPZOZ  

w Wałczu z zapytaniami: 

 jakie ułatwienia planuje wprowadzić Ministerstwo Zdrowia, dotyczące wypisywania 

recept?; 

 czy mieszkańcy powiatu, pomimo wykorzystana limitów, mogą liczyć do końca 

bieżącego roku, na leczenie w oddziałach szpitalnych?   

 

 

Marek Kornet– Dyrektor 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SPZOZ w Wałczu 

W pierwszej kolejności poinformował, iż od dnia pierwszego października br. pełni funkcję 

Dyrektora 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SPZOZ w Wałczu. Zgodnie z ustawą  

o działalności leczniczej jego kontrakt został zawarty na okres sześciu lat. Następnie 

odpowiedział na drugie z zadanych mu pytań informując, iż pomimo przekroczenia limitów 

przez oddziały szpitalne, mieszkańcy powiatu, których życie będzie zagrożone będą 

hospitalizowani. Szpital nie odmówi pomocy. Napomknął, iż na chwilę obecną wartość 

wykonanych świadczeń ponadlmitowych opiewa na kwotę ok. 1,6 mln. zł.  Utrzymywanie 

wysokich nadlimitów generuje koszty, powoduje, że środki finansowe wydatkowane  

są na inne cele,  nie medyczne. Jeżeli chodzi o ułatwienia co do wypisywana recept 

oświadczył, iż czwartego października br. weszła w życie nowelizacja ustawy o świadczeniu 

usług dla ubezpieczonych, która zakłada wydłużenie okresu ważności recept z trzech 

miesięcy do roku czasu. Nie oznacza to jednak, że data ważności na rok do przodu będzie 

wpisywana na jednej recepcie. Lekarz będzie mógł wypisać jednorazowo 12 recept,  

na następujące po sobie okresy łącznie nie przekraczające 360 dni. Ponadto receptę będzie 

mogła odebrać upoważniona przez chorego osoba. W planach jest też wprowadzenie 

możliwości wypisywania recept na niektóre leki przez pielęgniarki. Dotyczy to pielęgniarek 

legitymujących się dyplomem ukończenia studiów magisterskich bądź licencjackich, które 

ukończyły specjalny kurs upoważniający do wystawiana recept. Na zakończenie 

poinformował, iż największe przekroczenia limitów odnotowuje się na oddziale ortopedii, 

chirurgii oraz chorób wewnętrznych. Ponadto na oddziale rehabilitacji ze względu  

na wyczerpanie limtów nie powinno się prowadzić zabiegów rehabilitacyjnych. Niemniej 

zapewnił, iż osobom zarejestrowanym świadczenia zostaną wykonane. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

W imieniu Rady Powiatu w Wałczu i własnym złożył Panu Markowi Kornetowi gratulacje  

z okazji wyboru jego osoby na Dyrektora 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SPZOZ  

w Wałczu, życząc jednocześnie sukcesów na tym stanowisku oraz otrzymania z NFZ  

jak najwyższych środków finansowych na funkcjonowanie szpitala. 
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Marek Kornet– Dyrektor 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SPZOZ w Wałczu 

Podziękował, dodając, iż nie ukrywa, że w kwestii finansowej liczy również na wsparcie 

samorządów gminnych i powiatowego. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż radni obecnej kadencji Rady Powiatu w Wałczu nie mogą składać deklaracji 

na przyszłość, gdyż kadencja dobiega już końca. Niemniej do 16 listopada br. czyli do dnia 

wyborów samorządowych  Rada Powiatu jak najbardziej będzie wspierała działania 

Dyrektora szpitala. Wyraził zdanie, że Rada Powiatu kolejnej kadencji również nie zapomni o 

107 Szpitalu  Wojskowym, gdyż służy on nam wszystkim.  

 

d) przyjęcie informacji.    

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim.  

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

O godzinie 13
30

 obrady XXXVII sesji opuścił Marek Kornet  – Dyrektor 107 Szpitala 

Wojskowego z Przychodnią SPZOZ w Wałczu. 

 

 

 

Ad pkt 7 

Informacja na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2014/2015. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Powyższą radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady Powiatu – załącznik nr 13  

do protokołu*. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 14  do protokołu*. 

 

c) dyskusja, 

 

W przedmiotowym punkcie porządku obrad głosu nie zabierano. 

 

d) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2014/2015.   

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 
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Ad pkt 8 

Informacja na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach 

ponadgimnazkalnych podległych powiatowi. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Informację Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu; stanowi ona załącznik nr 15 do protokołu*. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 16  do protokołu*. 

 

c) dyskusja, 
 

W przedmiotowym punkcie porządku obrad głosu nie zabierano. 

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Rady informację na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach 

ponadgimnazkalnych podległych powiatowi. 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt 9 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu o stanie realizacji zadań oświatowych 

w roku szkolnym 2013/2014, 

 

Informację Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu; stanowi ona załącznik nr 17  do protokołu*. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 18 do protokołu*. 

 

c) dyskusja, 
 

W przedmiotowym punkcie porządku obrad głosu nie zabierano. 

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie Rady 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014. 
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W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt 10. 

Informacja na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach 

podległych powiatowi w roku 2014. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Informację Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu; stanowi ona załącznik nr 19  do protokołu*. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 20 do protokołu*. 

 

c) dyskusja, 
 

W przedmiotowym punkcie porządku obrad głosu nie zabierano. 

 

d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach 

podległych powiatowi w roku 2014. 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas ogłosił dziesięciominutową przerwę  

od 13
40

 do 13
50

.  

 

Obrady XXXVII sesji opuścili:  

 Jolanta Ambroziak - Dyrektor ZS Nr 2 w Wałczu, Waldemar Rogulski - Dyrektor ZS Nr 1  

w Wałczu,  Leszek Molka - Dyrektor II Liceum Ogólnokształcącego w Wałczu, Dorota 

Matuszak-Klupczyńska  - Dyrektor ZS Nr 4 RCKU w Wałczu, Piotr Filipiak, Józef 

Kropielnicki Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu w/m. 

 

Po przerwie o godzinie 13
50

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XXXVII sesji 

Rady Powiatu w Wałczu. 

 

 

 

Ad pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w dodatkowych 

materiałach na XXXVI sesję Rady Powiatu. 
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Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady Powiatu 

poddał  pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 255 /2014  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. 
 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr  21 do protokołu*.  

 

 

 

Ad.pkt. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie „Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2015-2018”. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

08.10.2014 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 256 /2014  

w sprawie „Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony 

Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2015-2018”. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 22 do protokołu*. 

 

 

 

Ad.pkt. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2015 roku  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 

ustawy z dnia   24   kwietnia   2003 roku  o  działalności  pożytku publicznego  

i o wolontariacie”. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

08.10.2014 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 257 /2014  

w sprawie „Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2015 roku z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia   24   kwietnia   

2003 roku  o  działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 23 do protokołu*. 

 

 

 

Ad.pkt. 14. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/ 239 /2014 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 28 lutego 2014r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 24 do protokołu*. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem uwzględniający autopoprawkę Zarządu Powiatu radni 

otrzymali przed sesją stanowi załącznik nr 25 do protokołu*. 

 

 

Bogdan Białas Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, iż Starosta Wałecki zgłosił 

zamiar wprowadzenia autopoprawki. Wyjaśnił, iż zaszła konieczność dokonania zmian w 

treści projektu uchwały, jaki radni otrzymali w materiałach sesyjnych. Projekt zakładał 

zwiększenie środków finansowych przeznaczonych na likwidację barier architektonicznych. 

Mają one pochodzić z niewykorzystanych środków na rehabilitację zawodową oraz części 

środków z zadania z zakresu zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny. W pierwotnym projekcie 

planowano w ten sposób przenieść kwotę 75 tys. zł, a ostatecznie kwota ta wyniesie 62 tys. zł. 

Odpowiednie korekty już uwzględnia przedłożony radnym, przed sesją, projekt uchwały.  

 

Janusz Różański - Radny Rady Powiatu zapytał czy wprowadzona autopoprawka jest 

autopoprawką Starosty Wałeckiego czy Zarządu Powiatu. 

 

Bogdan Wankiewicz Starosta Wałecki odpowiedział, iż autopoprawka wprowadzana jest 

przez Starostę Wałeckiego. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

08.10.2014 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu 

Podkreślił, iż głosowaniu podlega uchwała, której wersję ostateczną Radni otrzymali przed 

sesją. 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów: przy 14 głosach „za”, 2 głosach 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 258 /2014 

zmieniającą uchwałę Nr XXXIII/ 239 /2014 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 lutego 

2014r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 26 do protokołu*. 

 

 

 

Ad.pkt. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Tuczno prowadzenia zadania 

publicznego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

08.10.2014 r.  

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 259 /2014  

w sprawie powierzenia Gminie Tuczno prowadzenia zadania publicznego. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27 do protokołu*. 
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Ad.pkt. 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Miastu i Gminie Człopa prowadzenia zadania 

publicznego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował, iż 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

08.10.2014 r.  

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 260 /2014  

w sprawie powierzenia Miastu i Gminie Człopa prowadzenia zadania publicznego. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 28 do protokołu*.  

 

 

 

Ad.pkt. 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie i Miastu Mirosławiec prowadzenia 

zadania publicznego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXXVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował, iż 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

08.10.2014 r.  

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 261 /2014  

w sprawie powierzenia Gminie i Miastu Mirosławiec prowadzenia zadania publicznego. 
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Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 29 do protokołu*.  

 

 

 

Ad.pkt. 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie zawiadomienia o sposobie wykorzystania informacji 

zawartych w nocie sygnalizacyjnej  Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali podczas obrad XXXVII 

sesji Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 9 głosach „za” i 8 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXVII/ 262 /2014 w sprawie zawiadomienia  

o sposobie wykorzystania informacji zawartych w nocie sygnalizacyjnej  Dyrektora Urzędu 

Kontroli Skarbowej w Szczecinie. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 30 do protokołu*.  

 

 

 

Ad pkt. 19 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na XXXVII sesję załączono:  

 odpowiedź na wniosek radnego Janusza Różańskiego złożony podczas XXXVI sesji 

Rady Powiatu w dniu 28 sierpnia 2014r., stanowi załącznik nr 31 do protokołu*; 

 odpowiedź na zapytanie radnego Roberta Tobiasza, złożone w imieniu Klubu Radnych 

Rady Powiatu „Wspólny Powiat” w okresie międzysesyjnym  tj. w dniu 25 września 

2014r., Zapytanie stanowi załącznik nr 32 do protokołu, odpowiedź stanowi załącznik 

nr 33 protokołu*. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy radni, którym udzielono odpowiedzi na złożone 

wnioski są z nich usatysfakcjonowani?  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

 

 

Ad pkt. 20 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 
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Ad pk. 21 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach sesyjnych przedłożono pisma: 

 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 10.10.2014r. przekazujące 

uchwałę nr LXXXVIII.398.Z.2014 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonej przez Zarząd Powiatu w Wałczu informacji o przebiegu 

wykonania budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2014 roku; 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu*; 

 korespondencję w sprawie noty sygnalizacyjnej Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej   

Znak:UKS3291.W2EB.42.0017.14.18.204 w przedmiocie postępowania kontrolnego 

wobec Wałeckiej Akademii Wiedzy Spółka z o.o. w Wałczu w zakresie celowości i 

zgodności z prawem gospodarowania wybranymi środkami publicznymi w 2013roku; 

stanowi załącznik nr 35; 36; 37; 38  do protokołu*; 

 pismo Przewodniczącego Rady Gminy Wałcz wraz z odpowiedzią Przewodniczącego 

Rady Powiatu; stanowi załącznik nr 39 i 40 do protokołu*; 

 

 

Robert Tobiasz – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż w imieniu Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat”, jako jego 

przewodniczący, pragnie w kilku słowach podsumować mijającą IV kadencję Rady Powiatu 

w Wałczu. Rozpoczął od aforyzmu „Człowiek tyle samo ulega warunkom, ile je tworzy.  

A tworzy je nie tylko przez wstrząsy i rewolucje, ale i przez to, czym się sam staje z dnia na 

dzień on, jego praca powszednia”. Wyraził zdanie, że IV kadencja Rady Powiatu nie była 

lekką kadencją, dlatego też pragnie podziękować wszystkim koleżankom i kolegom radnym, 

Zarządowi Powiatu, pracownikom Starostwa Powiatowego w Wałczu i jednostek 

organizacyjnych powiatu. W szczególności chciałby podziękować osobie, która jakby spajała 

i zajmowała się „tą mrówczą pracą”, tą, która momentami nie była przez radnych dostrzegana 

tj. Pani Ani Siwiec.     

Po czym wręczył Annie Siwiec Inspektor ds. Obsługi Rady Powiatu w Wałczu bukiet kwiatów. 

Następnie oznajmił, iż dla kolejnej Rady Powiatu ma życzenie i odczytał aforyzm Marii 

Dąbrowskiej „Ludzie wydają się zawsze lepsi, niż ich najgorsze uczynki i byleby każdy mógł 

dotrzeć do bliźniego swego, pewno zniknęłoby wiele złowrogich nieporozumień”. Tego 

właśnie życzy wszystkim radnym i Zarządowi Powiatu przyszłej kadencji. 

 

 

O godzinie 14
00

 na obrady XXXVII sesji weszli: Jolanta Ambroziak - Dyrektor ZS Nr 2  

w Wałczu, Waldemar Rogulski - Dyrektor ZS Nr 1 w Wałczu,  Leszek Molka - Dyrektor II 

Liceum Ogólnokształcącego w Wałczu, Piotr Filipiak, Józef Kropielnicki Naczelnik Wydziału 

Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu w/m. 

 

 

Janusz Różański –Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż chciałby również w przedmiotowym punkcie porządku obrad wygłosić 

oświadczenie. Oznajmił, że kończy się IV kadencja Rady Powiatu w Wałcz. Zgodnie  

z ustawą o samorządzie powiatowym rada powiatu powinna być organem stanowiącym  

i kontrolnym powiatu.  Podkreślił, że tak właśnie było przez pierwsze lata funkcjonowania 

samorządu, natomiast potem organem stanowiącym i kontrolnym stał się Zarząd Powiatu, a w 

ostatnich miesiącach organem tym był Starosta Wałecki oraz Przewodniczący Rady Powiatu. 

W minionej kadencji łamane były postanowienia ustawy dotyczące jawności działania 

powiatu. Nie tylko obywatele, ale i radni Klubu Radnych Rady Powiatu w Wałczu „Wspólny 
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Powiat” nie byli informowani o wszystkich sprawach dotyczących powiatu. Niektóre 

dokumenty wręcz przed nimi ukrywano. Głos radnych z Klubu „Wspólny Powiat” był 

niesłyszalny dla radnych z Klubu „ORS PO”, którzy bezkrytycznie i bez merytorycznej 

dyskusji przyjmowali wszelkie rozstrzygnięcia, w tym projekty uchwał. Powyższe 

doprowadziło do katastrofalnego zadłużenia Powiatu Wałeckiego. W rankingu najbardziej 

zadłużonych powiatów, Powiat Wałecki zajmuje drugie miejsce. W ciągu roku z piątego 

miejsca awansował na drugie, osiągając ponad 70% zadłużenie. Spowodowało to konieczność 

opracowania „Programu Naprawczego”, dokonania redukcji zatrudnienia, obniżenia 

wynagrodzeń pracowników jednostek organizacyjnych powiatu, czy też zatrudnienia  

w niepełnym wymiarze pracowników Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu, poza 

dyrektorem, który pracuje na całym etacie. Niestety „Program Naprawczy” przyjęty głosami 

Klubu Radnych Rady Powiatu w Wałczu „ORS PO” nie jest w pełni realizowany. Jako 

przykład podał klip wyborczy, który ma być sfinansowany z budżetu powiatu dopiero w 2015 

roku. Zauważył, że „Program Naprawczy” wyraźne zakazuje wydatkowania środków 

finansowych na promocję powiatu. Następnie przypominał, że w ubiegłym roku toczono 

wiele dyskusji na temat traktowania przez „Starostwo Powiatowe” partnerów projektu pn 

„Termodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Powiatu Wałeckiego”. 

Dopiero „nadzwyczajna sesja” Rady Powiatu, zwołana na wniosek radnych  Klubu Radnych 

Rady Powiatu w Wałczu „Wspólny Powiat” zobowiązała Zarząd Powiatu do zwrotu, po 

ponad pół roku, należnych Miastu Wałcz  i innym partnerom Projektu środków finansowych 

przekazanych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Ostatnie 

zawirowała wokół „Wałeckiej Akademii Wiedzy”, której to współwłaścicielkami są żona 

Starosty Wałeckiego, żona Sekretarza Powiatu oraz pracownik Starostwa Powiatowego 

potwierdzają, że w Starostwie Powiatowym w Wałczu „dzieje się źle”. Dodał, że to tylko 

niektóre błędy i działania rzucające cień na wizerunek Powiatu Wałeckiego. Wyraził pogląd, 

że tak duże zadłużenie i zła opinia o powiecie wymagała będzie długotrwałej i mozolnej 

pracy radnych, nie tylko następnej, ale wielu następnych kadencji Rad. Reasumując oznajmił, 

iż można mieć wrażenie, że to nie okres wojen z Krzyżakami czy Brandenburgią nie Potop 

Szwedzki czy mroczne lata zaboru pruskiego, ale działania Platformy Obywatelskiej na czele 

ze Starostą Wałeckim Bogdanem Wankiewiczem i Przewodniczącym Rady Powiatu 

Bogdanem Białasem, stanowią najczarniejszy okres w historii Powiatu Wałeckiego i całe 

szczęście, że on się dzisiaj kończy. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Oświadczył, że mówiąc szczerze, to nie wie, czy z wystąpienia radnego Janusza Różańskiego 

ma się śmiać, czy płakać. Raczej płakać.   

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Oznajmił, iż dobiega końca IV Kadencja Rady Powiatu w latach 2010-2014. Praca radnych  

w tym okresie była bardzo intensywna. Niestety nie wszystkich radnych, poza jego 

przedmówcą, który działał  jedynie na szkodę powiatu, „bardzo perfidnie” wykonując swoje 

zadania, które nie wiadomo przez kogo były narzucone. Ma nadzieję, że jedynie przez niego, 

że pozostali radni Klubu Radnych Rady Powiatu w Wałczu „Wspólny Powiat” w powyższym 

nie uczestniczyli. Następnie poinformował, iż w trakcie trwania IV kadencji Rady Powiatu w 

Wałczu w powiecie wałeckim zrealizowano zadania na ponad 53 mln zł. Kwota ta jest 

zbliżona do kwoty całorocznego budżetu powiatu wałeckiego. W pierwszej fazie tych działań 

tj. w perspektywie 2007-2013 Zarząd Powiatu skoncentrował się na prowadzeniu inwestycji 

w „oświacie powiatowej”, Bardzo duży nacisk kładziono  na odbudowę budynków szkół i 
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inwestowanie w infrastrukturę. Przypomniał, że kiedy funkcję Starosty Wałeckiego pełnił pan 

Janusz Różański, nie inwestowano w szkoły ponadgimnzjalne ich stan był fatalny. Zarząd 

Powiatu dążył do tego, by szkoły były nowoczesne. Dlatego też zaczęto inwestować środki 

finansowe w infrastrukturę szkół. Pierwszym dużym projektem, jaki udało się zrealizować w 

2010 roku był projekt pn. „Termodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie 

Powiatu Wałeckiego”, którego powiat był liderem, natomiast partnerami Miasto i Gmina 

Człopa, Miasto i Gmina Mirosławiec, Miasto Wałcz oraz Gmina Wałcz. Kwota projektu 

opiewała na ponad 32 mln zł. W dniu dzisiejszym otrzymano informację, że projekt ten 

będzie przedstawiany w kraju  jako wzór, gdzie wszystkie zadania związane z 

termodernizacją zostały właściwie wykonane. Następnie pokrótce omówił inwestycje 

przeprowadzone w poszczególnych szkołach ponadgimnazjalnych Powiatu Wałeckiego. W 

budynku Zespołu  Szkół Nr  2 w Wałczu przeprowadzono termodernizację oraz wybudowano 

piękne obiekty sportowe. przypomniał, że gdyby Zarząd Powiatu nie podjął stosownych 

działań konieczne byłoby odkopywanie fundamentów i wybudowanie nowych. Szkoła ta 

obecnie wygląda bardzo dobrze. Niektórzy są zdania, iż nie jest to zasługą powiatu lecz 

innego amorządu terytorialnego, gdyż jest to obiekt położony w Mieście Wałcz. Budynek 

Zespołu Szkoły Nr 3 z kolei był najbardziej zaniedbany ze wszystkich budynków szkół 

ponadgimnazjalnych powiatu. Zarząd Powiatu podjął działania do stworzenia kompleksu 

sportowo-rekreacyjnego na bardzo wysokim poziomie. Obecnie dąży do tego, by w szkole tej 

stworzyć zaplecze edukacyjne, by stała się ona jedną z najlepszych, która kształci młodzież w 

poszczególnych zawodach. Przystąpiono do ciekawych programów, dzięki którym zakupiono 

nowoczesne maszyny, które mają służyć w kształceniu młodzieży. Jeżeli chodzi o budynek  

Zespołu Szkół Nr 4 RCKU porównując  go do tego, jak wyglądał kilka lat temu, można 

śmiało stwierdzić, że dokonano cudu. Główny budynek szkoły został poddany 

termodernizacji. Natomiast drugi budynek szkoły, którego budowa trwała ok. 30 lat został 

zaadaptowany. Zauważył, że to nie Pan Różański zaadaptował piwnice tego obiektu na 

siedzibę Warsztatów Terapii Zajęciowej, tylko grupa radnych z Klubu Radnych Rady 

Powiatu „ORS Przyszłość”, którzy w tamtych latach piastowali mandat radnego. Właściwie 

obecnie mieszkańcy Wałcza  mogą powiedzieć, że Warsztaty Terapii Zajęciowej to jest 

instytucja, na którą czekano od wielu lat. Przypomniał, iż byli też przeciwnicy , których nie 

będzie wymieniał po nazwisku, gdyż nie jest na to czas. Dzisiaj Zarząd Powiatu pracuje nad 

utworzeniem Zakładu Aktywności Zawodowej i śmie twierdzić, że tylko przy działaniach 

Zarządu Powiatu ten zakład powstanie. Inni nie mają na powyższe pomysłu, ani nie wiedzą na 

jakich zasadach ma on  funkcjonować. Następnie poruszył temat remontów dróg 

powiatowych. Przyznał, iż może rzeczywiście przeprowadzono ich za mało. Może na trzysta 

kilometrów dróg trzeba było wyremontować 150 kilometrów dróg. Niemniej do prowadzenia 

takich inwestycji potrzebni byli partnerzy. Następnie przypomniał, że to Pan Różański 

swojego czasu na łamach prasy lokalnej twierdził, że remont drogi powiatowej na odcinku od 

miejscowości Strączno do miejscowości Rutwica jest niepotrzebny, „bo przecież po co 

mieszkańcom Rutwicy ta droga, niech ludzie hasają w kałużach i moczą nogi po kolana w 

błocie”. To wręcz nieprawdopodobne, by radny Rady Powiatu w Wałczu tak się wypowiadał i 

działał na szkodę powiatu. Zaznaczył, iż nie wykonano jedynie remontu trzy  kilometrowego 

odcinka tej drogi. Niemniej planuje się go zrealizować w partnerstwie z gminami i 

nadleśnictwem. Wierzy w powodzenie powyższej inwestycji. Zauważył, iż ci „którzy 

wszystko negują” powyższego nie dokonają. Następnie oznajmił, iż dochodzą do niego opinie 

jakoby szkoły ponadgimnazjalne powiatu były źle wyposażone. Zwrócił uwagę, że nie 

dostrzega się faktu pozyskania środków finansowych z programu operacyjnego Kapitał 

Ludzki dzięki, którym szkoły zostały wyposażone w sprzęt dydaktyczny i praktycznie 

obecnie mają już wszystko. Oczywiście zawsze czuje się pewien niedosyt i chęć 

udoskonalania, natomiast porównując aktualny stan szkół ponadginazjalnych z ich stanem z 



 19 

przed 2006 roku, różnica jest kolosalna. Zostały stworzone wspaniale warunki do kształcenia 

młodzieży, co jest zasługą radnych, którzy o to walczyli, a przede wszystkim dyrektorów 

szkól. Dlatego też słysząc słowa wypowiedziane przed chwilą przez radnego, podsumowujące 

obecną kadencję Rady Powiatu, aż nie może w nie uwierzyć. Próbuje się wmówić coś, co jest 

absolutną nieprawdą. Podkreślił, iż żaden z samorządów terytorialnych nie został obciążony 

zadłużeniem w wysokości 22mln zł. A pomimo to udało się wykonać bardzo dużo inwestycji. 

Powiat popadł w chwilowe problemy finansowe natomiast zostały one zażegnane i aktualnie 

budżet powiatu jest zbilansowany. Powiat posiada płynność finansową, może prowadzić 

nowe inwestycje, z tym, że przy dofinansowaniu rzędu 90% do 100%. Przypomniał, iż Zarząd 

Powiatu nie podejmował ryzyka realizacji inwestycji przy 50% dofinansowaniu, lecz 

przystępował do inwestycji, które były dofinansowywane w 95%, których realizacja kończyła 

się powodzeniem. Następnie poruszył temat Wałeckiej Akademii Wiedzy Sp. z o.o. (WAW) 

wyjaśniając, że nota sygnalizacyjna Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie (UKS) 

wpłynęła zarówno do Rady Powiatu, ale i do Powiatu Wałeckiego, na którą to odpowiedzi 

zobowiązany był udzielić Starosta Wałecki. Informacje zawarte w podjętej podczas sesji 

uchwale Nr XXXVII/262/2014 zostały już przekazane do UKS oraz do WAW. Postępowanie 

administracyjne w tej sprawie zostało już wszczęte. Zapytał, co w związku z tym ma zrobić  

z tą uchwałą? Na zakończenie oświadczył, iż sytuacja finansowa powiatu naprawdę nie jest 

zła. Poprzez wprowadzony „Program oszczędnościowy”, powiat ma możliwość realizacji 

inwestycji w nowej perspektywie 2013-2020, pozyskując środki finansowe rzędu 90%, 95%  

i 100%. Co do jednostek organizacyjnych powiatu jest pewien, że osoby w nich zatrudnione 

dostrzegają dokonania powiatu. Uważa, że pojedyncze negatywne głosy, podniecane przez 

niektóre osoby nie przyćmią tego, co powiat dokonał w ostatnich latach, gdyż naprawdę 

zrobił bardzo dużo. Jeszcze raz podkreślił, że w perspektywie 2007-2013 na inwestycje 

pozyskał aż 52mln zł. Zaznaczył, iż często powiat występował w roli lidera projektów. 

Podejmował działania, by wspólnie z gminami powiatu wałeckiego realizować inwestycje. 

Ku jego zadowoleniu powyższe się udawały. Nawet Gmina Miejska Walcz, po „nagonce”  

na Powiat Walecki za nieprzekazanie jej środków finansowych z refundacji projektu 

zrozumiała, że bez współpracy z Powiatem Wałeckim wiele nie osiągnie i nie zrealizuje. 

Jeżeli chodzi o organizację pewnych zadań i działań, Powiat Wałecki zdecydowanie ma 

większe możliwości niż Gmina Miejska Wałcz. Następnie poinformował, iż wspaniale układa 

się współpraca między Powiatem Wałeckim, a Miastem i Gminą Mirosławiec. Świetnie się 

współpracuje z Gminą Wiejską Wałcz, dobrze z Miastem i Gminą Tuczno, a z Miastem i 

Gminą Człopa, współpracuje się nieźle, choć mogłoby być lepiej. Natomiast poprawia się 

współpraca z Gminą Miejską Wałcz. W związku z tym „uderzanie w Powiat” działa jedynie 

na jego szkodę. Jest to przedstawianie powiatu z jak najgorszej strony, nie dbanie o pokazanie 

jego dokonań. A powiat w rankingu pod względem zrealizowanych projektów w roku 

ubiegłym plasował się na piątym miejscu, a w roku bieżącym na dziewiątym. Dlatego też 

zapytał, skąd wzięło się przeświadczenie, że w powiecie jest źle. Czy pracownicy nie 

otrzymują wynagrodzenia za pracę? Odpowiedział nie. Czy pracownicy są zwalniani? 

Odpowiedział, nie, poza osobami, których wypowiedzenia z pracy związane były z realizacją 

„Programu Naprawczego”. W związku z tym uważa, że ta kadencja, pomimo trudności, jakie 

napotkano w trakcie jej trwania, była bardzo owocna i dobra. Ma nadzieję, że wyborcy 

dostrzegą jej dobre strony. 

 

 

Marek Pawłowski - Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż nie miał zamiaru zabierać głosu, niemniej pragnie poruszyć dwie kwestie. 

Następnie przyznał, że radny Janusz Różański nie potrzebuje obrońców, lecz chce 

powiedzieć, iż jest jednym z nielicznych radnych, który mówi to, co myśli i patrzy „prosto w 
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oczy panu Staroście”. Zwracając się do Starosty Wałeckiego powiedział, że powinien się 

cieszyć z tego, że tacy radni jeszcze są, natomiast martwić o ludzi, którzy to robią nie patrząc 

mu prosto w oczy. Następnie oznajmił, iż uchwała Nr XXXVII/262/2014 w sprawie 

zawiadomienia o sposobie wykorzystania informacji zawartych w nocie sygnalizacyjnej 

Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie nie stanowi swego rodzaju zarzutu. 

Wyjaśnił, iż radni Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” w dniu 17 października 

br. prosili o przedłożenie materiałów związanych z tą notą tych, które UKS kierował do Rady 

Powiatu.  Przypomniał, że Rada Powiatu liczy 17 radnych, a nie kilku wybranych, którzy z 

tymi materiałami byli zapewne zapoznani. Dlatego też, jako radni Klubu Radnych Rady 

Powiatu „Wspólny Powiat” postanowili spełnić wymóg, narzucony przez art. 32 ust. 1 ustawy 

z dnia 28 września 1991 roku o kontroli skarbowej i przygotowali projekt uchwały, który 

podczas sesji został przez Radę podjęty. Jednocześnie podziękował radnym spoza Klubu, 

którzy powyższy poparli.  Jeżeli chodzi o materiały, o jakie wnioskował Klub, nie zostały 

radnym przedłożone do dnia dzisiejszego. Zapowiedział, że Klub nie będzie się dopominał o 

powyższe gdyż wie, że nie ma szans ich otrzymać. Na zakończenie zwrócił się z prośbą do 

radnych by XXXVII sesję,  mimo wszystko, zakończyć podziękowaniami. Przyznał, że było 

różnie, ale mimo wszystko radni współpracowali ze sobą przez cztery lata. Wyraził zdanie, że  

radni, którzy mówią prawdę i nie kryją swoich poglądów w kuluarach powinni być traktowani 

bardzo pozytywnie. Wyraził nadzieję, że obaj panowie jeszcze sobie podziękują za wymianę 

szczerości. 

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu 

Oświadczył, iż trzeba odróżnić szczerość od szkalowania. 

 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki  

Wyraził zdanie, iż istotą demokracji jest spór. Podczas obrad sesji Rady Powiatu, posiedzeń 

Komisji czy posiedzeń Zarządu Powiatu powinno się prowadzić ich o wiele więcej niż 

dotychczas. Wiele spraw potraktowanych było bardzo poważnie, przez co udało się 

zrealizować wiele zadań, za które też powiat będzie musiał zapłacić. Niestety z jego 

obserwacji wynika, że ten spór często przeradzał się w spór personalny. Nie był toczony  

o coś, lecz przeciwko komuś.  Jeżeli radni nie nauczą się prowadzić sporów, które na 

pierwszym miejscu stawiają cele, a na drugim sposób ich realizacji, to powiat może mieć 

kłopoty w kolejnych kadencjach  Rady Powiatu. Nie o taki spór radnym powinno chodzić 

i nie na takim zależeć. O tym, że o wielu sprawach radni potrafili ze sobą rozmawiać 

świadczą wyniki głosowań „za” zadaniami jakie powiat zrealizował, gdzie w 90% uchwały 

podejmowano jednogłośnie. Tak więc nie było sporu o to, że podejmowane są określone 

działania, że będą kosztować, że wpisują się one w pewną koncepcję postępowania Zarządu 

Powiatu i Rady Powiatu, polegającą na wykorzystywaniu wszystkich zaistniałych 

możliwości, które przyczynią się do rozwoju Powiatu Wałeckiego. Zwracając się do radnych 

opozycji oraz koalicji oznajmił, iż ocena, która dotyka kogoś personalnie jest po pierwsze  

bolesna i nie zawsze zasłużona. Pomimo prowadzenia sporu, który momentami był nie 

merytoryczny wszystkim przyświecało dobro Powiatu Wałeckiego i na pewno każdy radny z 

osobna stawiał je za cel swoich działań. Przyznał, że może nie do końca potrafiono wspólnie 

ustalić cel, niemniej trudno zarzucić komuś złą wolę. Następnie oświadczył, iż zgadza się, że 

nie wszystkie materiały były dostępne dla wszystkich radnych. Powyższe nie dotyczy jedynie 

noty sygnalizacyjnej Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie. Wiele spraw prowadzono we 

właściwy sposób. Niemniej zdarzały się  też takie, o których radni byli niedoinformowywani  

i zdziwieni niektórymi postaciami spraw, przedstawianych im finalnie. Dlatego też uważa,  
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że jak najbardziej powinno się prowadzić „spór jawny”, po to, by wszyscy byli jego 

świadkami i by nikt nie musiał się wstydzić tego, że decyzja jest podejmowana w oparciu o 

brak merytorycznej, rzeczowej wiedzy. Na zakończenie wszystkim serdecznie podziękował. 

Oznajmił, że mimo wszystko uważa, że spór jest podstawą demokracji i bardzo chciałby brać 

udział w obradach Rady Powiatu Komisji i Zarządu Powiatu podczas, których radni będą się 

sprzeczać, a nie siedzieć cichutko i udawać, że dookoła nic się nie dzieje.  

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu 

Ad vocem wypowiedzi radnego Janusza Różańskiego oznajmił, iż pragnie radnemu 

podziękować, za to, że postawił go na równi z panem Starostą Bogdanem Wankiewiczem  

- doktorem ekonomii, w kwestii odpowiedzialności za pewne sprawy. Dodał, iż miło mu jest  

z takiego towarzystwa i szczerze mówiąc bardziej mu towarzystwo Bogdana Wankiewicza -

Starosty Wałeckiego odpowiada, niż radnego Janusza Różańskiego. Następnie oświadczył  

z całą stanowczością, że żadne pismo i dokumenty nigdy nie były utajniane, chowane czy 

nieprzekazywane. Do Biura Rady wpływają różne pisma, które się najpierw analizuje. Nie 

zawsze Rada Powiatu jest stroną postępowania i tak też było w przypadku pisma z Urzędu 

Kontroli Skarbowej w Szczecinie. W celu wyjaśnienia tej sprawy, zgodnie z przepisami, 

została uruchomiona procedura wyjaśniająca w toku, której skierowano pismo do Starosty 

Wałeckiego oraz do Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie. Uchwała  

Nr XXXVII/262/2014, którą w dniu dzisiejszym Rada Powiatu podjęła tak naprawdę jest 

nieaktualna, bo informacja w niej zawarta została już wysłana do Dyrektora Urzędu Kontroli 

Skarbowej w Szczecinie, a postępowanie administracyjne zostało przez Starostę Wałeckiego 

wszczęte. I gdyby nie fakt zbliżających się wyborów powyższa sprawa nie byłaby w ten 

sposób poruszana, zwłaszcza, że podczas posiedzeń komisji branżowych stosownych 

wyjaśnień udzielał radnym zarówno Starosta Wałecki jak i on sam. Następnie odniósł się  

do zarzutów dotyczących podejmowania błędnych decyzji, informując, iż błędów nie 

popełnia ten, kto nic nie robi. Przyznał, iż w okresie trwania obecnej kadencji z pewnością 

popełniono jakieś błędy. Nie tylko Rada Powiatu i Zarząd Powiatu lecz wszyscy popełniamy 

błędy. Niemniej ilość popełnionych błędów w stosunku do zadań jakie udało się w okresie 

trwania kadencji wykonać Zarządowi Powiatu, jest niewspółmierna. To są aż 52 mln zł 

wydatkowane na zadania inwestycyjne (orliki, termmodernizację obiektów użyteczności 

publicznej, remonty szkół i wiele innych). Zwracając się do radnego Janusza Różańskiego 

oznajmił, iż nie popełniał on błędów, gdyż pełniąc funkcję Starosty Wałeckiego przez sześć 

lat nie zrobił nic dla Powiatu Wałeckiego. Wszystkie inwestycje jakie udało mu się 

przeprowadzić ograniczały się jedynie do remontu piwnic. Wie, że radny Janusz Różański 

obecnie go nie lubi. Rozumie, że nie musi być przez wszystkich lubiany.  Tak jak powiedział 

wcześniej pan Wicestarosta właściwa dyskusja polega na tym by mieć różne zdania. Dziwi się 

jedynie jak szybko można zmienić swoje stanowisko. Przypomniał, że będąc jeszcze Starostą 

Wałeckim pan Janusz Różański dzwonił do niego, po swojej „sławetnej wycieczce do 

Brukseli, gdzie naczytał się sporo książek”, by go ratował, by nie został odwołany z funkcji 

Starosty Wałeckiego. Wówczas przychylił się do jego prośby, obecnie tego żałuje. Wyjaśnił, 

iż wtedy uważał , że nie jest to odpowiedni moment, ani odpowiednie argumenty ku temu. 

Szkoda, że radny Janusz Różański o tym zapomniał i  reprezentuje obecnie zupełnie inne 

stanowisko. Podkreślił, że nie zgadza się z zarzutami przedstawionymi przez Radnego 

Janusza Różańskiego, gdyż szkalują jego osobę i są głęboko niesprawiedliwe. Ocenę tego kto 

ma rację pozostawia wyborcom. Zaznaczył, iż w przeciwieństwie do niektórych osób nie 

uważa, że funkcja radnego, już nie mówiąc o przewodniczącym rady powiatu, mu się należy, 

bez względu na tego kto jest przy władzy.  
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Następnie oznajmił, iż pragnie pokrótce dokonać podsumowania działalności obecnej Rady 

Powiatu w Wałczu IV Kadencji. Przez czteroletnią kadencję odbyło się 36 sesji, podczas 

których podjęto  254 uchwały, oraz przyjęto 217 różnego rodzaju informacji. Odbyło się 87 

posiedzeń komisji stałych. Na sesjach i poza nimi zgłoszono łącznie 54 wnioski, interpelacje  

i zapytania. Z 36 sesji, 10 z nich zwołanych zostało na wniosek Zarządu Powiatu  

i 1 na wniosek ¼ ustawowego składu rady.  Podczas tej kadencji radni mięli okazję gościć  

w Gminie Wałcz, Gminie i Mieście Mirosławiec oraz Gminie i Mieście Człopa organizując 

tam obrady. Sesjom towarzyszyły również uroczystości uhonorowywania odznaczeniami: 

Gwiazdą Afganistanu, Gwiazdą Iraku, Odznaczeniami Pamiątkowymi „za Zasługi dla 

Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej. Wręczono także akty mianowania  

na wyższe stopnie wojskowe żołnierzom rezerwy oraz odznaczenia zasłużonym 

kombatantom. Oznajmił, iż to dla niego ogromny zaszczyt i przyjemność, że mógł przez 

cztery lata przewodzić tak szanownemu gronu. Cieszy się, że w tym czasie Rada Powiatu 

podjęła wiele trafnych decyzji w formie uchwał, które będą dobrze służyły społeczeństwu 

Powiatu Wałeckiego. Myśli, że ta kadencja rady była bardzo pracowita. I jak to w życiu 

bywa, były chwile miłe i mniej miłe. Ale pragnie, by w pamięci pozostawiono to, co było 

dobre. Jedno jest dla niego jasne i musi to z tego miejsca, głośno, dziś, na koniec kadencji 

powiedzieć – wszystkim radnym przyświecało dobro naszego powiatu, jego rozwój  

i polepszenie warunków życia mieszkańców. Może sobie tylko życzyć aby następcy nie 

zapomnieli co w pracy radnych winno być najważniejsze. Następnie podziękował Zarządowi 

Powiatu w Wałczu  za dobrą i konstruktywną współpracę z Radą Powiatu. Podziękowania 

złożył również na ręce Pana Skarbnika, który cierpliwie i szczegółowo przeprowadzał 

radnych przez zawiłości księgowości. Podziękował pracownikom Biura Rady, a głównie Pani 

Ani Siwiec, gdyż bez jej pracy praca Przewodniczącego Rady Powiatu byłaby bardzo trudna, 

wręcz niemożliwa. Swojemu następcy życzył, by dalej Pani Ania mogła mu pomagać, gdyż 

jest to bez wątpienia właściwa osoba na właściwym stanowisku. Podziękował Panu 

Sekretarzowi za pomoc w organizowaniu obrad sesji i komisji Rady Powiatu a także 

pracownikom Starostwa Powiatowego, naczelnikom Wydziałów Starostwa Powiatowego, 

dyrektorom i kierownikom jednostek organizacyjnych za pracę na rzecz rozwoju powiatu. 

Podziękował dziennikarzom za rzeczową relację z posiedzeń Rady. Przede wszystkim 

serdecznie podziękował Radym za zaangażowanie, mądrość i dużą kulturę w pracy Rady. 

Oświadczył, iż  w życiu tak jest, że koniec jednych zdarzeń daje początek kolejnym, dlatego 

życzy radnym, aby w V kadencji Rada Powiatu w Wałczu była zdominowana przez udział 

radnych obecnej kadencji. Życzy wszystkim, którzy będą ubiegali się o reelekcję sukcesu  

i ponownego wejścia do składu rady. Następnie wyraził zdanie, iż mimo różnic zdań tak 

naprawdę wszystkim radnym chodzi o jedno tj. o dobro Powiatu Wałeckiego . Oczywiście 

każdy ma prawo do własnego stanowiska do własnych przemyśleń i do własnych ocen 

sytuacji.  Natomiast bardzo ważne jest to, by podczas swoich wystąpień nie obrażać, czy też 

szkalować radnych bądź inne osoby. Poinformował, iż na tym chciałby zakończyć swoje 

wystąpienie. Czas szybko płynie i nawet nie wiadomo kiedy minęły cztery lata IV kadencji 

Rady Powiatu. Podziękował za cierpliwość i przeprosił  panie i panów radnych za to co złe, 

za to co nie udało mu się zrobić, za to co źle przez niego zostało wypowiedziane. Oznajmił, iż 

jest osobą, jak większość ludzi, która również popełnia błędy, też się myli. Natomiast nie jest 

osobą która uważa że ma zawsze rację. Pragnie by radni zostawili w pamięci dobre chwile. 

Następnie poinformował, iż w ramach podziękowania chciałby wręczyć drobne upominki. Po 

czym odczytał list gratulacyjny jaki wraz z upominkiem został wręczony każdemu radnemu o 

treści:  

„W związku z zakończeniem IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu w latach 2010-2014 
składam serdeczne podziękowania za pełną zaangażowania pracę dla dobra społeczności 
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lokalnej, za trud i poświęcenie w działaniach na rzecz rozwoju naszego powiatu oraz za 
godne i rzetelne wypełnianie mandatu radnego. 
Jednocześnie życzę dalszych sukcesów w działalności społecznej oraz wszelkiej pomyślności  
w życiu osobistym i zawodowym.” 
 

Wręczenie upominków i listów gratulacyjnych dokonali: Bogdan Białas - Przewodniczący 

Rady Powiatu, Tadeusz Wenio - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu oraz Bogdan Wankiewicz 

- Starosta Wałecki. 

Upominki od Przewodniczącego Rady Powiatu otrzymali również: Paweł Gwozdecki – 

Skarbnik Powiatu, Zbigniew Wolny - Sekretarz Powiatu oraz Anna Siwiec – Inspektor ds. 

Obsługi Rady Powiatu. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXVII sesję  

Rady Powiatu o godzinie 14
55

. 

 

 

*  -  Załączniki do  wglądu w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego  

w Wałczu  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor  ds. obsługi                                                      Przewodniczący Rady Powiatu 

         Rady Powiatu  

 

       Anna Siwiec        Bogdan Białas 


